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OPENING
1. Opening en vaststellen concept-agenda

Voorstel:
Vaststellen van de concept-agenda.

Besluit:
Conform.

2. Mededelingen
 De heer Van Maanen laat weten dat wethouder Baggerman voor langere tijd afwezig is. 

Wethouder Nederveen is haar vervanger. Voor de vergadering van vandaag heeft de 



gemeente Hardinxveld-Giessendam ambtelijk input gegeven. De leden het van het AB 
wensen wethouder Baggerman beterschap.

 Wethouder de Meij laat weten dat het steunpunt van de belastingdienst is geopend. De 
consulenten van de belastingdienst zijn blij om weer regionaal aanwezig te zijn. Er was in 
de eerste weken een forse toestroom van klantvragen. De dienstverlening is al uitgebreid. 
De heer Van Maanen vult aan dat de aantallen en soorten vragen worden bijhouden en 
dat er na een half jaar een evaluatie plaatsvindt.  

 De heer Van Maanen licht toe dat eind november een campagne start over 
bestaanszekerheid versterken. Daarnaast is de SDD bezig met het ontwikkelen van een 
bestaanszekerheidscheck. Deze check gaat na of inwoners alle voorzieningen gebruiken 
waar zij recht op hebben. De check is tevens een mooi moment om met inwoners in 
gesprek te gaan. Mevrouw van Egmond laat weten dat de campagne is afgestemd met 
alle lokale communicatieadviseurs. Wethouder de Deugd vraagt of er ook informatie over 
de campagne richting de raden kan. Wethouder Paas geeft aan dit ook wenselijk te 
vinden.   

 Wethouder Heijkoop vraagt of de landelijke aandacht voor verschillen tussen lokale 
minimaregeling bij de lokale gemeenten tot vragen heeft geleid. De heer Buchinhoren laat 
weten dat de regionale herijking van het minimabeleid niet heeft geleid tot hele grote 
verschillen. De heer Van Maanen laat weten dat dit wel speelt bij de energietoeslag. 
Wethouder Heijkoop adviseert om vragen van inwoners zoveel als mogelijk technisch te 
beantwoorden en voor informatie over lokale keuzes terug te verwijzen naar de 
gemeenten. Wethouder van Die wenst graag betere afspraken over wanneer gemeenten 
gaan communiceren.

 Wethouder de Deugd vraagt of de aanvraagprocedure van de energietoeslag in december
opengaat. De heer Van Maanen geeft aan dat dit inderdaad het geval is.

 Wethouder Paas vraagt naar de situatie van werkende armen. De heer Van Maanen laat 
weten dat we zicht hebben op degene die de energietoeslag aanvragen. De wens is om 
deze groep in beeld te houden door bijvoorbeeld te verwijzen naar andere 
minimaregelingen in de beschikkingsbrief. 

 Wethouder de Meij laat weten dat de gemeentesecretarissen in overleg zijn over de 
aankomende financiële uitdagingen van gemeenten. Hij licht toe dat er een bestuurlijke 
opdracht in de maak is waarin het AB ook verantwoordelijkheid pakt om mee te denken 
met de financiële uitdagingen. Deze bestuurlijke opdracht ligt ter besluitvorming in het AB 
van 7 december. Ook ligt de opdracht ter besluitvorming in het AB van de GR Dienst 
Gezondheid en Jeugd (GR DGenJ). De heer Van Maanen vult aan dat de concept 
opdracht deze middag bij het ONS-D ligt. 

o Wethouder van Die wenst graag een vijfde onderzoekslijn toe te voegen aan de 
bestuurlijke opdracht, namelijk samenwerken. Welke voordelen zijn er te behalen 
in verschillende vormen van samenwerking tussen de GR Sociaal en de GR 
DGenJ.

o Wethouder Paas vraag aandacht voor de verschillende schaalgroottes van de 
GR-en. 

 Wethouder Paas laat weten dat de gemeenteraad van Sliedrecht op 31 oktober een 
besluit heeft genomen over het instellen van een raadsadviescommissie voor de zomer 
van 2024. De heer Van Maanen reageert dat een dergelijke commissie de besluitvorming 
in gemeenteraden positief kan beïnvloeden. Wethouder de Deugd geeft aan dat 
raadsleden de regionale contacten missen. Wethouder Heijkoop laat weten dat er eerst 
besluitvorming in alle gemeenten moet plaatsvinden. Daarna kan de GR Sociaal een 
voorstel maken voor het instellen van een raadsadviescommissie.



3. Vaststellen concept-verslag vorige vergadering
Voorstel:
Vaststellen van het concept-verslag van de vorige vergadering.

Besluit: 
Conform.

BESPREEKSTUKKEN
4. AB presentatie – Powerful Ageing

Voorstel: 
Ter kennisname.

Besluit:
Conform.

Naar aanleiding van de presentatie wordt het volgende besproken:
 Mevrouw Vonk-Van de Graaf introduceert de presentatie van HRC. Ze laat weten dat dit 

onderwerp een beweging in de praktijk beoogt die in de Wmo verordening op papier staat.
 Mevrouw Pijpers laat weten dat HRC een interventie heeft ontwikkeld die gericht is op het 

trainen van explosieve spieren. Uit onderzoek is gebleken dat de grootste afname van 
explosieve spieren plaatsvindt tussen de 40 en 65 jaar. De interventie betreft een 
beweegprogramma van 2x per week gedurende 14 weken. Het is een groepsles, maar de 
oefeningen zijn op persoonsniveau. Ongeveer 37% van de inwoners kiest vrijwillig voor de
interventie.

 Wethouder Heijkoop laat weten dat er veel gemakkelijke producten op de markt zijn, zoals
een sta-op-stoel. Hij vraagt aandacht voor de intrinsieke motivatie van inwoners om meer 
te gaan bewegen. Mevrouw Pijpers geeft aan dat de interventie juist daarom wordt ingezet
bij inwoners die een aanvraag doen bij de Wmo. Deze inwoners hebben namelijk een 
hulpvraag. 

 Wethouder de Meij vraagt naar een effectieve strategie om zoveel mogelijk inwoners te 
bereiken. De heer Van Maanen vult aan met een vraag hoe we het beste kunnen 
aansluiten bij de leefwereld van de inwoner. De heer Laarhuis laat weten dat op zoek 
gaan naar de beste oplossing voor de inwoner de beste strategie is. 

 Wethouder Paas vraagt of er onderzoek is gedaan naar een collectieve aanpak van de 
start. Mevrouw Pijpers laat weten dat een collectieve aanpak zou kunnen op basis van 
voorspellende waarden. Hier is nog geen onderzoek naar gedaan. 

 De heer Laarhuis licht het proces toe. In het Wmo proces komt een inwoners met een 
aanvraag voor een fysiek hulpmiddel of huishoudelijke ondersteuning. In sommige 
gevallen is de interventie powerful ageing niet geschikt. De overige inwoners komen 
vervolgens allemaal langs voor een intake. Het eindresultaat is een rapport over het fysiek
functioneren. Ongeveer 70% van de aanvragers komt langs voor een intake. Ongeveer de
helft hiervan gaat door naar het beweegprogramma. Dit proces is conform de huidige 
wetgeving, want er wordt actief gezocht naar de best passende en goedkoopste 
oplossing. Consulenten Wmo mogen geen fysieke testen afnemen. Dit wordt uitgevoerd 
door fysiotherapeuten van Powerful Ageing. 

 Wethouder Heijkoop constateert dat inwoners uiteindelijk toch mogelijk een hulpmiddel 
nodig hebben. Met behulp van deze interventie kan deze hulpvraag worden uitgesteld. 

 Wethouder Heijkoop vraagt naar de rol van zorgverzekeraars. De heer Laarhuis laat 
weten dat zorgverzekeraars nog niet zijn betrokken, behalve in Twente waar onlangs een 
project is gestart waarbij Menzis meefinanciert. Er wordt ook gespreken over de GALA en 
IZA en dat gemeenten SPUK gelden kunnen gebruiken voor deze interventie. Wethouder 



Van Die laat weten dat de GR DGenJ ook moeite heeft om zorgverzekeraars aan te 
haken. 

 Wethouder Heijkoop vraagt of het helpt als het kabinet duidelijkheid geeft over de 
gewenste richting? De heer Laarhuis laat weten dat er dit jaar 55 gemeenten deze 
interventie inzetten. Hierdoor zijn ze in staat om de resultaten grootschalig te laten zien. 
Dit kan mogelijk helpen in de landelijke discussie.

 Wethouder de Meij stelt voor om de nieuwe instroom Wmo op deze manier te doen. De 
heer Laarhuis laat weten dat op basis van de huidige cijfers er ongeveer 90 tot 95 
inwoners per maand in kunnen stromen voor een traject. Dit aantal moet worden verdeeld 
over 7 gemeenten. 

 Wethouder Heijkoop vraagt of de interventie ook ingezet kan worden als algemene 
voorziening? De heer Laarhuis laat weten dat dit meestal niet effectief is. In de gemeente 
Coevorden zijn 4000 brieven verstuurd. 280 mensen hebben op deze brief gereageerd, 
waarvan het grootste deel sportieve mensen. Uiteindelijk zijn er 18 mensen ingestroomd 
in het traject.  

 Er wordt afgesproken om een projectplan voor een pilot op te stellen en deze ter 
besluitvorming voor te leggen aan het AB. De heer Van Maanen zegt toe dat 
besluitvorming kan plaatsvinden in de vergadering van januari. 

o Wethouder Paas vraagt of er in het projectplan een combinatie gemaakt kan 
worden met de cursus valpreventie. 

o Wethouder de Meij vraagt in het projectplan aandacht voor de paradigmashift en 
de communicatie richting inwoners.

 De heer Laarhuis laat weten ongeveer 2 tot 3 maanden nodig heeft om te kunnen starten. 
Alle gemeenten die een pilot zijn gestart hebben de interventie inmiddels ingebed als 
reguliere werkwijze. 

5. AB voorstel – Najaarsbrief 2023
Voorstel: 
1. Vaststellen van de Najaarsbrief 2023 van de GR Sociaal.

Besluit:
Conform.

Naar aanleiding van het voorstel wordt het volgende besproken:
 De heer van Maanen laat weten dat een aantal onderwerpen uit najaarsbrief (leefgeld en 

inburgering) over de gemeentelijke begroting lopen. Er is een onderbesteding bij de 
opgave ontwikkelen naar werk. De doelgroep verandert, we zijn aan het onderzoeken met 
welke interventies we deze doelgroep kunnen bedienen. 

 Wethouder van Die vraagt aandacht voor de oproep van het RCO over de leesbaarheid 
van de brief. Het wordt in de brief niet meteen duidelijk dat bijvoorbeeld de gemeente 
Hendrik-Ido-Ambacht een half miljoen euro extra moet betalen. Wethouder Van Die geeft 
aan dat sommige cijfers als een verrassing komen en adviseert om de cijfers eerder te 
delen met ambtenaren. De heer Polderman geeft aan dat dit al gebeurt. 

 Wethouder van Die vraagt aandacht voor de groeiende groep statushouders in de 
bijstand. Hij wenst concrete plannen te zien wat we met deze doelgroep gaan doen. De 
heer Van Maanen laat weten dat er een apart team is ingericht voor deze doelgroep. De 
heer Van Maanen zegt toe dit onderwerp te agenderen voor een volgende vergadering. 

 Wethouder Heijkoop vraagt of er extra participatiemiddelen worden opgehaald? De heer 
Polderman laat weten dat voor 2023 niet het geval is. 

 Wethouder Paas wenst in dat er in volgende P&C documenten een overzicht van DVO's is
opgenomen.

 Wethouder Heijkoop wenst graag toegang tot het dashboard. De heer Van Maanen zegt 
toe dit op te pakken. 



6. AB voorstel – Controleprotocol en normenkader 2023
Voorstel: 
1. Vaststellen van het controleprotocol 2023 Gemeenschappelijke Regeling Sociaal (GRS).

Besluit:
Conform.

7. AB voorstel – Startnotitie herijking kaders Participatiewet
Voorstel: 
1. Instemmen met de startnotitie herijking kaders Participatiewet;
2. Doorgeleiden door het Algemeen Bestuur van de startnotitie herijking kaders   

Participatiewet naar de colleges met bijgevoegde aanbiedingsbrief.

Besluit:
Conform.

Naar aanleiding van het voorstel wordt het volgende besproken:
 Wethouder Heijkoop licht toe dat het herijkingstraject in 2024 zal plaatsvinden. In de 

herijking zal meer nadruk liggen op de verbinding met lokale initiatieven. De startnotitie 
geeft met name informatie over de context van de herijking. 

 De heer Van Maanen laat weten dat de Participatiewet volledig is gedelegeerd aan de Gr 
Sociaal en dat afrekening plaatsvindt op basis van solidariteit. De wens is om dit graag te 
behouden. Dat betekent niet dat het niet mogelijk is om verbinding te zoeken met lokale 
initiatieven. 

 Wethouder de Meij geeft aan dat de rompbrief door gemeenten gebruikt kan worden voor 
het meegeven van lokale context. Hij laat weten dat het de opdracht is van AB leden om 
raadsleden te enthousiasmeren voor de regionale bijeenkomst op 30 januari 2024. 

 Wethouder Paas laat weten dat hij zitting neemt in de landelijke commissie van de VNG 
over spoort 3 van de herziening participatiewet. Spoor 3 betreft de ontwikkeling van een 
lerende organisatie. Wethouder Paas wenst ondersteuning vanuit de GR Sociaal voor 
deze commissie. 

TER KENNISNAME
8. DB voorstel – Frauderisicoanalyse 2023

Voorstel: 
Ter kennisname.

Besluit:
Conform.

9. Voorraadlijst DB en AB GR Sociaal
Voorstel: 
Ter kennisname.

Besluit:
Conform.

10. Ingekomen stukken
Voorstel: 
Ter kennisname.

Besluit:
Conform.



11. Uitgegane stukken
Voorstel: 
Ter kennisname.

Besluit:
Conform.

AFSLUITING
12. Rondvraag en afsluiting

 De heer Van Maanen nodigt de AB leden uit om kennis te maken met de opgaven. De 
afspraken hiervoor zullen worden ingepland.  

 Wethouder de Deugd laat weten dat tijdens de behandeling van de gemeentelijke 
begroting in de gemeenteraad het onderwerp doelgroepenvervoer naar voren kwam. Ze 
vraagt wanneer de communicatie over de veranderingen bij Stroomlijn start. De heer 
Buchinhoren zegt toe dit uit te zoeken. Er wordt gesproken over de behoefte aan een 
regionale bijeenkomst voor raadsleden over het doelgroepenvervoer. Deze vraag wordt 
neergelegd bij wethouder van Benschop.


